
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

bericht 

Aan 

 

de leden van de gemeenteraad 

Van 

 

Wethouder Van Willigen 

Datum 22 november 2023 

Onderwerp memo stadspas 

Memo Maatschappelijke Ontwikkeling 

 

 

Inleiding 

In het debat over de stadspas van 30 oktober jl. heb ik u toegezegd om u via een memo te informeren 

over het vervolg van de stadspas. De stadspas kan niet los worden gezien van de discussie over 

bestaanszekerheid, die momenteel landelijk speelt. 

Aangezien het hier een verslag betreft en geen nieuw te agenderen voorstel kies ik bij uitzondering 

voor een wethoudersmemo. 

 
Doelstellingen 

Het invoeren van een stadspas wordt vooral gezien als een extra instrument binnen het 

armoedebeleid.  

Kijkend naar de uitkomsten van het debat dan zijn vier relevante doelstellingen genoemd: 

1. Een betere (digitale) toegang tot inkomensregelingen (een stadspas geeft de inwoner een 

duidelijk herkenbare en laagdrempelige toegang (landingspagina) tot alle regelingen binnen de 

gemeente); 

2. Vereenvoudiging van inkomensregelingen; 

3. Het vergroten van de participatiemogelijkheden voor inwoners met een laag inkomen; 

4. Inclusie (meer en betere participatiemogelijkheden voor iedereen).  

 

Een stadspas kan een middel zijn om de doelstellingen 1, 3 en 4 te realiseren. Doel 2, het 

vereenvoudigen van inkomensregelingen, vergt een apart proces.  

Om invulling te kunnen geven aan deze vier doelen bestaan er twee verschillende opdrachten, 

namelijk:  

 

1.  Vereenvoudiging van minimaregelingen (doel 2) 

U vindt het belangrijk dat zoveel mogelijk inwoners met een minimuminkomen gebruik kunnen 

maken van onze verschillende regelingen. Daar hebben we al slagen ingemaakt en in het eerste 

kwartaal 2024 informeer ik u schriftelijk hoe wij dit gaan vormgeven. 

 

2. Invoering stadspas (doel 1, 3 en 4) 

Afhankelijk wat de vorm van de stadspas wordt kan dit bijdragen aan doel 1, 3 en 4. 

- Uw raad geeft in ruime meerderheid aan dat het participeren in de Zwolse samenleving door 

een stadspas wordt vereenvoudigd. Enkele van u plaatsen hierbij wel de kanttekening of het 

doel van een stadspas ook in een andere vorm kan worden bereikt. 

- Ik constateer ook dat u grote moeite heeft met de voorgestelde structurele uitvoeringskosten.. 

De voorgestelde structurele kosten zijn onderbouwd en uitgezocht. 
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- Daarnaast zie ik dat er zorgen bij een deel van uw raad bestaan over mogelijke stigmatisering. 

Dit speelt met name als er gekozen wordt voor een stadspas voor alleen de minima. Dit kan op 

verschillende manieren worden tegengegaan. In de uitwerking houden we rekening met dit 

punt. 

- Een aantal van u zou het daarom de voorkeur geven aan een inwonerspas voor alle 

Zwollenaren in plaats van alleen voor de minima. Daarbij zou wel sprake kunnen zijn van een 

mogelijke fasering, bijvoorbeeld eerst beginnen met de doelgroep minima en vervolgens 

uitbreiden naar andere inwonersgroepen. 

 

Aanpak 

Deze bevindingen zijn voor mij aanleiding om te komen tot een vorm van een stadspas voor de 

minima. Ik spreek hier nadrukkelijk over een vorm van een stadspas, omdat ik ook de mogelijkheid wil 

onderzoeken of voor de doelstelling participatie verruiming van het Participatiefonds een variant is of 

wellicht een alternatief, waarmee hoge uitvoeringskosten worden vermeden. Een bijdrage uit het 

Participatiefonds is beperkt tot twee soorten activiteiten en per activiteit is de bijdrage € 60,--. Voor 

een volwassene zijn bijvoorbeeld de kosten van lidmaatschap van een sportvereniging beduidend 

hoger. 

 

Voorlopige planning  

Ik heb u ook toegezegd het tijdpad te schetsen op welke termijn invoering van een vorm van een 

stadspas mogelijk is. Ik voorzie het volgende tijdpad en met de volgende activiteiten. Deze planning is 

nog onder voorbehoud. 

 

1e kwartaal 2024 

- Marktconsultatie ICT-aanbieders 

- Onderzoek verruiming Participatiefonds 

- Voorbereiding 1e berap 2024 (bijstellen invoeringskosten) 

- Voorbereiding Perspectiefnota 

- Opstellen communicatieplan 

2e kwartaal 2024 

- Op basis van marktconsultatie en het onderzoek verruiming Participatiefonds 

- Voorlopig collegebesluit college over vorm van stadspas 

- Adviesaanvraag vorm stadspas aan Participatieraad 

- Raming structurele uitvoeringskosten 

- Voorbereiding begroting 2025 

- Voorbereiding Programma van Eisen i.v.m. Europese aanbesteding stadspas 

3e kwartaal 2024 

- Definitief standpunt college n.a.v. advies Participatieraad 

- Raadsvoorstel/besluit over vorm stadspas 

- Publicatie Programma van Eisen 

4e kwartaal 2024 en 1e kwartaal 2025 (evt. uitloop 2e kwartaal 2025) 

- Aanbestedingstraject ICT-aanbieders 

- Inrichting administratie organisatie 

2e kwartaal 2025 

- Gunning  
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- Definitieve uitvoeringskosten in beeld 

- Inrichting administratie organisatie 

3e kwartaal 2025 

- Implementatiefase 

 

Eind 3e kwartaal 2025/begin 4e kwartaal 2025 

- Invoering stadspas 

Scenario’s 

Wordt gekozen voor verruiming van het Participatiefonds dan zal invoering sneller kunnen 

plaatsvinden dan dat er voor een stadspas voor minima of een inwonerspas wordt gekozen. Bij een 

stadspas voor minima of een inwonerspas zal er altijd een Europese aanbesteding en 

implementatietraject noodzakelijk zijn. Bij verruiming van het Participatiefonds is dit niet aan de orde. 

 

 

Wethouder Van Willigen 


